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Eerste lezing (1 Sam. 26,2. 7-9.12-13.22-23) 
Uit het eerste boek Samuël. 

Koning Saul zag in David een bedreiging voor zijn koningschap. 
Hij trok met drieduizend sterke mannen naar de woestijn van Zif, waar David zich bevond en 
sloeg er zijn  kamp op. 
Op een nacht echter konden David en zijn neef Abisaï dat kamp binnendringen. 
Ze zochten en vonden Saul, die lag te slapen. 
Zijn speer lag naast hem. 
Legeraanvoerder Abner, en enkele soldaten lagen ook in zijn tent, maar allen sliepen. 
Abisaï fluisterde: ‘David, dit is het uitgelezen moment, dat God voor je heeft uitgekozen. 
Mag ik Saül met zijn eigen speer aan de grond te priemen? 
In één stoot za het gebeurd zijn!’ 
Maar David zegde tot Abisaï: ‘ Doe dat niet. Saul is koning, door de Heer uitgekozen en 
gezalfd. 
Je kunt niet ongestraft de hand aan hem slaan.’ 
Maar David nam de speer mee, en ook nog een waterkruik, die aan het hoofdeinde van Saul 
stond. 
En ze liepen weer het kamp uit. 
Niemand had het gezien, niemand was wakker geworden. 
De Heer had hen in een diepe slaap gedompeld. 

Maar eens veilig buiten het kamp ging David op een hoogte staan, 
en riep luid: 
‘Koning, zie eens, hier is jouw speer. 
Je mag één van je mannen sturen om die te komen halen. 
Ik werd door de Heer beloond, zoals al wie rechtvaardig en trouw is.  
Ik kon je vandaag doden en heb het niet gedaan, 
omdat de Heer je tot koning heeft gezalfd.’ 

  
Tweede lezing (1 Kor. 15,45-49) 
Uit de eerste brief van de apostel Paulus aan de christenen van Korinte. 
 
Zusters en broeders, 
De eerste mens op aarde kreeg de naam Adam. 
Maar veel later kwam er een nieuwe Adam, 
die zich verbonden wist met de hemel. 
En hij bracht nieuw leven. 
Let wel, eerst kwam het aardse, daarna pas het hemelse. 
Eerst het stoffelijke, dan het geestelijke. 
Alle mensen op de aarde, gelijken op de eerste Adam. 
De hemelse mensen zullen gelijken op de tweede Adam. 
Ook wij, die nu nog het bestaan delen van de aardse Adam, 
wij zullen straks de gestalte aannemen van de hemelse. 
 

 Evangelie (Lc. 6,27-38) 
Uit het heilig evangelie van onze heer Jezus Christus volgens Lucas. 



In die tijd zei Jezus tot zijn leerlingen: 
‘Luister goed naar wat ik jullie zeg: 
heb je vijand lief, 
doe goed aan wie jou verafschuwt, 
zegen hem die jou vervloekt, 
en bid voor wie jou verwenst. 
Wanneer iemand je op de wang slaat, 
keer hem ook de andere toe. 
Wanneer iemand je je jas afneemt, 
geef hem ook je hemd. 
Als iemand je iets vraagt, geef het hem. 
Behandel de mensen, zoals je zelf behandeld zou willen worden. 

Is het een verdienste als je alleen diegenen goed behandelt, die jou goed doen? 
Een slecht mens doet dat ook! 
En als je alleen iets geeft aan wie eerst aan jou iets gegeven heeft, is er dan reden om 
dankbaar te zijn? 
Zo doen ook de zondaars. 
Zo ook als je alleen geld leent aan degenen, van wie je weet dat ze het kunnen terugbetalen. 
Daar is toch niets uitzonderlijks aan. 
Want in zo een geval willen ook zondaars geld uitlenen. 

Neen, heb je vijand lief, doe goed en leen uit, 
en verwacht niets terug. 
Jullie zullen daarvoor rijkelijk beloond worden. 
Kinderen Gods zullen jullie genoemd worden. 
Want ook Hij is goed voor alle mensen, ook voor wie ondankbaar en kwaadwillig  is. 

Doe je best om even barmhartig te zijn als God, die een vader voor ons is. 

Je moet geen rechter spelen over je medemens, dan zal hij ook over jou geen rechter 

spelen. 

Veroordeel niemand, ze zullen jou dan ook niet veroordelen. 

Integendeel, wees vergevingsgezind. Dan zal je ook op begrip kunnen rekenen. 

Geef, dan zal je gegeven worden. 

Een stevig aangedrukte, goed geschudde, overvolle maat zal je worden toebedeeld. 

Want de maat, die je voor anderen gebruikt, zal ook voor jou gebruikt worden.’ 

 

Homilie 

 

Z en B, 

De laatste tijd gebeuren bijna dagelijks schietpartijen in Anderlecht, en dan vooral aan het 

metrostation Clemenceau. 

Het zijn ‘vergeldingen’ binnen het drugsmilieu. 

Het is bijna symbolisch dat het daar gebeurt, want weten jullie wie die Clemenceau was? 

Georges Clemenceau was begin vorige eeuw eerste minister in Frankrijk, en één van de 

belangrijkste ondertekenaars van het Verdrag van Versailles dat in 1919 een einde stelde 

aan de eerste wereldoorlog. 

In Amerika was toen de vredelievende Woodrow Wilson president.  

Hij had een plan opgesteld in 14 punten, met als grondgedachte: Vrede zonder 

overwinnaars. 



Het betekende dat de oorlogvoerende partijen de strijd zouden staken, zich terug zouden 

trekken in eigen gebied, en dat er geen schuldigen zouden worden aangewezen. 

De bekommernis van Wilson betrof de toekomst. Dat er echte vrede zou heersen. 

Daarom stelde hij ook de oprichting voor van een internationale organisatie die zou toezien 

op het bewaren van de vrede, met name de Volkerenbond. 

Daar is echter in het verdrag van Versailles weinig van in huis gekomen. 

Zijn hoopvolle voorstellen werden gekelderd, in de eerste plaats door niemand minder dan 

Georges Clemenceau, de Franse premier. 

Voor hem was Duitsland de verantwoordelijke voor de oorlog, de verslagen vijand, die 

keihard moest gestraft worden. 

De ondertekening van het verdrag liet hij gebeuren in het paleis van Versailles omdat daar in 

1871 het Duitse Keizerrijk werd opgericht, nadat het toen Frankrijk was die de oorlog tegen 

Duitsland verloren had. 

Duitsland werd zwaar gestraft, moest een deel van zijn grondgebied afstaan, en ook al zijn 

kolonies. Ze mochten geen echt leger meer hebben. En ze moesten de wederopbouw in de 

verwoeste gebieden financieren. Ze werden ten gronde vernederd en economisch kapot 

gemaakt. 

‘Vergelding’ daar was het Clemenceau om te doen.  

 

We weten allemaal waar dat vrij snel toe geleid heeft: tot de opkomst van het nazisme en 

een nieuwe oorlog, nog gruwelijker dan de vorige. 

Duitsers en Fransen waren immers vijanden van elkaar gebleven. De vicieuze cirkel, de 

spiraal van het kwaad werd niet doorbroken. 

En uit zo een vijanddenken groeien altijd wraakgevoelens. Vergelding die leidt tot 

vernietiging. 

Heel anders zou het geweest zijn als het plan van president Wilson het zou gehaald hebben. 

Als de Duitsers niet als vijanden, maar als buren behandeld zouden geweest zijn, dan 

zouden zij er niet aan gedacht hebben terug te slaan en een nieuwe oorlog te beginnen.  

Is dat niet de betekenis van die vraag, ja, van dat bevel van Jezus: Wanneer iemand je op de 

ene wang slaat, keer hem ook de andere toe? 

Dat je je wang aanbiedt voor een tweede slag is zo onverwacht dat het de andere uit zijn 

evenwicht haalt, dat het hem tot het inzicht brengt dat hij verkeerd bezig is. 

En vanuit dat inzicht is het te verwachten dat hij niet nog eens zal slaan. 

Dàn wordt de vicieuze cirkel van het kwaad echt doorbroken. 

Kwaad niet met kwaad vergelden, een vijand niet als vijand maar als mens benaderen, een 

ander behandelen zoals je verlangt dat je zelf behandeld zou worden, is niet een evidente 

houding. 

Je doet het niet instinctmatig. Als men je kwaad doet, is je spontane reflex: dat zet ik je 

betaald. 

En dat verwacht de andere ook, zo zit het spel nu eenmaal in elkaar. 

Maar als je dat niet doet, en niet terugslaat, gaat de ander beseffen: dat mocht ik niet gedaan 

hebben, en het nodigt hem uit om een nieuwe weg in te slaan. 

De wereld heeft mensen nodig die daartoe in staat zijn. 



Herinneren jullie zich de oud basketter Sebastien Bellin, die in Zaventem zijn beide benen 

verloor door de bommen, en die op het proces tot de beschuldigden zegde: Ik reik jullie de 

hand, ik ben bereid jullie te helpen zodat jullie niet moeten rotten in een cel, maar kunnen 

genezen.’? 

Dat moet de beschuldigden iets hebben losgemaakt. 

Herinneren jullie zich die vader wiens vrouw omgekomen was bij de aanslag in de Bataclan 

in Parijs in 2015, die tot zijn zoontje zegde: ‘Er zijn slechte mensen, zij hebben wapens, maar 

kijk, wij hebben bloemen.’? 

Hij heeft bij velen een gevoelige snaar geraakt. 

Zelfs in Rwanda waar zoveel wreedheden hebben plaatsgevonden door Hutu’s, die 

systematisch hun Tutsi-landgenoten, zelfs dorpsgenoten en buren hebben omgebracht, zijn 

er mensen die een stap zetten naar mekaar toe, en een nieuw begin willen maken. 

Ze worden ertoe uitgenodigd door het project op gang gebracht onder de naam ‘Mvura 

Nkuvure’, ‘ik heel jou, jij heelt mij’. 

Onder begeleiding van therapeuten luisteren ze naar mekaars verhaal, ze kijken mekaar in 

de ogen, en er wordt vergiffenis gevraagd en vergiffenis geschonken. En ze kunnen weer in 

het leven geloven. 

Dit zijn concrete voorbeelden van mensen die erin geslaagd zijn te kiezen voor liefde en niet 

voor wraak. 

Ze gaven en geven daarmee een voorbeeld voor ons allemaal.  

Want het is niet met de Trumps en de Poetins , maar met zo een mensen dat de stad van 

vrede wordt gebouwd. 

 

Pierre Breyne  
Wie wil reageren op deze homilie, kan dit doen via e-mail: pierre.breyne@outlook.com En daar krijg je een 

antwoord op. 

 

 

 

 

 

   


